
Løjt Sogns Menighedsråd – CVR.nr. 40686428 – 9012@sogn.dk  

Referat fra  

MENIGHEDSRÅDSMØDE  

Torsdag den 31aug. 2023 kl. 19-22.00 

i Konfirmandhuset 

Afbud fra: Gunhild, Cathrine og Christian. 

Deltager: Torben, Ditte, Ole, Leif, Elin, Svend, Uffe og Anna Cecilie  

Pkt

. 

Dagsorden: Ansvar Bilag Klokken 

  Vi synger nr.: 

Referent: ACLM 

  

ACLM 

    

1. Godkendelse/korrektion af dagsorden. ACLM Dags… 19.10 

2. Opfølgning på punkter fra referatet fra juni mødet 

Flere af punkterne kommer vi ind på dette møde eller 

næste gang. 

Katafalk er indkøbt. 

ACLM Referat   

3. Godkendelse af referater fra sidste møde 

Godkendt 

ACLM Referat   

4. Orientering fra formanden:  

4.1 Orientering:  

-Kirke skole samarbejdsmøde i provsti blev desværre aflyst. 

-Landemode d.8sep. i Haderslev deltager Anna Cecilie i 

-lidt til øregangen: bliv inspireret af podcasten om den 

grønne omstilling med Søren Vester søg på 

”Haderslevstift.dk/kirkegaarden-et-aandehul-for-alle” 

-den tyske menighed inviterer til Gemenideversammlung 

d.1okt. på Knivsbjerg. AC har invitationen. 

-der er kommet ny invitation til ”Kirken i landskabet, 

kunsten i kirken”. AC har invitationen og der ligger foldere i 

våbenhus.  

-der er sendt en tak for godt samarbejde i forbindelse med 

Skibsreders familie bryllup og en tak for bekostning af 

lysdæmpning i kirken og lidt strøm arbejde i 

konfirmandhus.  

-Fredag d.8september ønsker Toftlund og Tirslund 

menighedsråd og ansatte besøge Løjt kirke til en snak om 

vores varme system. De ankommer kl.15.15 ca. og har en 

halv time her i kirken inden de skal videre. Formanden 

Dorthe Thorgaard har telefon nr. 51558147. Uffe og Leif 

tager sig af dette besøg. 

  

4.2 Årshjul: 

-vi fik styr på de sidste ting til præsteindsættelse på søndag. 

ACLM     

mailto:9012@sogn.dk


Præster og menighedsråds formand/formænd går i position 

under præludium. Efter gudstjeneste er der frokost i 

konfirmandhus, hvor Anna Cecilie starter med at byde 

velkommen og derefter en sang inden frokosten. Efter 

frokost er der et par velkomst taler og et par sange. 

-der er sendt invitation til den tyske menighed, præster i 

provstiet, samt Else og Jens Bruun. 

 

-Høstgudstjeneste søndag d.17sep. kl.14 Tine Lindhardt og 

Ditte deles om gudstjenesten. Efter gudstjenesten er der 

kaffe i konfirmandhus, hvor Tine Lindhardt holder foredrag.  

-der skal gøres noget PR. for denne dag. Ole finder ud af 

hvordan vi får det på de store skærme rundt i kommunen. 

Cathrine sætter det på Facebook. Ditte, Ole og Torben 

snakker sammen om hvordan vi får det på Fællesrådets 

hjemmeside, evt. ugeavisen og skærm i brugsen. osv.    
5. Orientering fra præsterne:  

DSP: -konfirmandindskrivningen gik fint, der er ca.50-55 

konfirmander i næste hold. Ca.6 fra Genner og 2 fra Åbæk 

efterskole, som følger undervisningen heri sognet.  

-konfirmanderne skal bage på Kirketoften, Ditte har 

foreslået d.28nov og d.5dec. 

-Klaus Laursen kommer d.10okt. kl.8-11. han koster 4000kr. 

Præsterne, Hanne, Elin og Torben deltager. Er der en mere 

der har lyst? 

-pensionist foreningen har 2 datoer i kalenderen d.23maj 

og d.5dec. 2024 

-Ditte begynder her i efteråret en 4års efteruddannelse i 

sjælesorg.  

-Churhdesk ligger meget stille. Nu her når Unna-Pernille 

starter får Ditte lidt overskud til sammen med Cathrine og 

Anine at presse lidt på igen.  

-Der er indkøbt ny telefon til både Unna-Pernille og Ditte. 

Ditte får fat i sim kort.  

UPG: 

AC: der er ting der skal klares på Storegade 1, inden Unna-

Pernille kan flytte helt ind. AC kontakter Genner 

menighedsråd.  

Torben: Anette kommer forbi med et par ting. Og den 

stationære computer står på Oles kontor. Den skal placeres 

det sted der passer bedst for Unna-Pernille 

    

  

19.40 

  

  

6. Punkter der skal godkendes: 

6.1: kvartals rapport  

Gennemgået og godkendt med kassererens kommentar. 

Kassererens kommentar: 

Kommentarer til kvartalsrapport 30/6 2023: 

 

  

 

6.1.1 
6.1.2 

  



Vær opmærksom på at kolonnen budget 2023 ny omfatter 

hele året 2023 i modsætning til de realiserede 

tal i kolonnen kvartal regnskab omfatter 6 måneder. Dette 

har især betydning når man skal vurdere 

kolonnen med årets forbrug i %. Denne sammenligning skal 

vurderes med de nødvendige forbehold idet 

vores samlede indtægter og udgifter ikke forløber jævnt 

over hele året. For kirkegårdens vedkommende er 

det således at de fleste indtægter realiseres i sidste kvartal. 

Kvartalsrapporten indeholder en udgift på kr. 

50.000 til en ny katafalk og er anført under posten 

Kirkebygning og Sognegård. Isoleret set har 2. kvartal 

udvist et overskud på kr. 35.000 og 1. kvartal et underskud 

på kr. 29.000, eller samlet resultat pr. 30/6 et 

overskud på kr. 6.000. Efter min opfattelse et det 

umiddelbart ikke tilfredsstillende set i lyset af budgettet 

der viser et årsresultat på kr. 150.000. 

Jeg har derfor leget lidt med de realiserede tal for perioden 

efter 30/6, altså 1/7 til d.d. 

Det ser heldigvis mere opløftende ud. Pr. d.d udviser disse 

tal et overskud på ca. 147.000 ( 1/1 : d.d). Set i 

lyset af dette kombineret med vores fortsatte 

sparsommelige adfærd har jeg trods alt positive 

forventninger til årets resultat. Desuden skal nævnes at vi 

pr. d.d. hat et overskud på anlægsregnskabet på 

kr. 276.000 der stammer fra vores månedlige ligningsmidler 

til anlæg 

JF. vores budget har vi ingen større anlægsinvesteringer 

eller store vedligeholdelsesudgifter resten af året. 

Med hensyn til vores el/varmeomk. kan jeg desværre ikke 

logge på Norlys i øjeblikket, men jeg kan se 

regningen for perioden ¼ til 30/6 for år 2022 og 2023. I år 

2022 var regningen på 14285 kwh â2,89 og i 2023 

11246 kwh â1,19.Altså et fald i både forbrug og pris .Måske 

Uffe har nogle mere relevante oplysninger fra 

Norlys. 

Det var jeg har for denne gang. Håber i får et godt møde. 

 

Venlig hilsen 

 

Christian 

 

-dette punkt af dagsorden, blev printet ud for sig selv 

underskrevet af menighedsrådet. Sendt ind til 

regnskabskontoret.  

  
7. Punkter der skal drøftes:      20.00 



  
  PAUSE       

8. Orientering fra kasserer:  

AC: Christian har udsendt en mail, med vedhæftet en 

økonomioversigt pr. 30/6.23  

CP   20.30 

9. Orientering fra kirkeværge: 

-vores grønne områder trænger til at blive holdt ved lige. 

Svend slår af i hundeskoven og i Dybvighoved ved 

madpakkehuset. Men i Harreskoven trænger broen til at 

blive sat i stand. Uffe vil spørge om Løjt stigruppe vil tage 

sig af at hjælpe os med at holde vores område ved lige. 

Svend skal tage stilling til hvilke områder han vil tage sig af. 

(AC forslår at han får betalt benzin eller et service på 

maskinen) 

Uffe drøfter med Stigruppen hvilke områder de vil tage sig 

af og hvad er prisen? I samme omgang snakker Uffe med 

Paul Erik Geerthsen om hvor meget han kan slå. 

Elin og Edvin kikker på hvad der skal gøres ved broen i 

Harreskoven.  

-2 projekt beskrivelser er ved at være klar til at 

menighedsrådet kan drøfte dem. Dette kommer på 

beslutnings punkt til næste menighedsrådsmøde.  

-På budgetsamråd, blev der luftet tanker fra provsti vedr. 

byggesagkyndige rollen. Skal man ansatte byggesagkyndige 

i provsti som skal i samråd med menighedsrådene varetage 

bygningernes vedligeholdelse.  

US   

  

  

20.50 

10. Orientering fra kontaktperson: 

-Løjt-filmen: optagelserne er færdige. Droneoptagelser af 

kirken + billeder af altertavlen + DSP-altertavletekst. Kr. 

2.500 kr. + 25% -> 3.125 kr.  

-Sammen gør vi Løjt og Genner demensvenligt v. Cecilie 

Hother den 22. aug. 2023 – ca. 90 tilhørere inkl. 

styregruppen og frivillige. Det var en rigtig god oplevelse og 

et spændende projekt at være med i.  

-Budgetsamråd på Folkehjem den 24. august 2023 – 

herunder Status på Fremtidens Folkekirke. Hvor hvert sogn 

skulle redegøre hvordan det går med projekt Fremtidens 

kirke. 

-i den forbindelse er der kommet et forslag fra Finn Bruhn: 

1-2 danske, seriøse sange pr. gudstjeneste – eller 1-2 gange 

pr. kvartal – evt. i en prøveperiode. En anden kan fortælle 

at nogle kirker offentliggør salmer nr. nogle dage før 

gudstjenesten. Begge forslag skrives i noter i fremtidens 

kirke. 

-Løjt Fællesblad: 32 sider -> 36 sider denne gang. 

TH   

  

  

21.00 

11. Orientering fra udvalgene: 
 

  21.10 



-Svend og AC er ved at undersøge hvad, hvordan man kan 

leje jagt ud på vores i en eller flere af vores skove.  

her samler vi op på nogle af de ideer, der er blevet drøftet i 

udvalgene og måske skal videre i projekter.  

12. Evt.     21.30 

  Seneste sluttidspunkt:     22.00 

Alle mailer sager til beslutning eller til orientering + bilag + forventet tidsforbrug til 

acne.madsen@gmail.com senest den 10. i måneden.                
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